
Provincie Flevoland

1. Kent u dit be rich t ?

2. Wat is uw analyse van deze situatie?

Antwoord:
Ja, wij zijn op de hoogte van het bericht van familie Grin.

Antwoord:
Het bedrijf is PAS-melder en voldoet aan de kaders van de rijksregeling LBV-plus.

Antwoord:
In het kader van de verificatie van de PAS-melders is er contact geweest met de adviseur van 
familie Grin. Op dat moment bestond de rijksregeling piekbelasting nog niet.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van het CDA over Stikstofproblemen op 
melkveehouderijbedrijf Kolhorn Dairy Farm in Biddinghuizen, ingediend op 22 augustus 2023, en de 
antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 26 september 
2023 (3168356).

Antwoord:
De FAS, in 2021 vastgesteld, gaat over de provincie als geheel waarbij gekeken is naar het 
Flevolandse aandeel in de overbelasting op stikstofgevoelige Natura2000-gebieden. Voor 
Flevoland zijn dat de gebieden Wieden-Weerribben (inclusief Rottige Meente en Brandemeer), de 
Veluwe, Rijntakken en het Naardermeer. In het Flevolandse beleid is piekbelasting geen leidend 
criterium, omdat ons beleid gericht is op de toekomst van de agrarische sector, waarbij 
vrijwilligheid ons sleutelwoord is.
In de FAS is ook bepaald dat provincie Flevoland een gebiedsproces stikstof loopt in de 
noordoostrand van de Noordoostpolder. Dit is het gebied dat het dichtst tegen de Wieden- 
Weerribben grenst. Het Flevolandse aandeel in de overbelasting op dit stikstofgevoelige 
Natura2000-gebied is het grootst. Hier zijn onze maatregelen dan ook het meest effectief om bij 
te dragen aan het terugdringen van de stikstofdepositie op stikstofgevoelige N2000-gebieden.

Inleidend:
Betreft het bericht van boerin Anje Grin, verschenen bij Omroep Flevoland, de NOS, Facebook etc. over 
het gedwongen beëindigen van hun melkveebedrijf in Biddinghuizen. Volgens hen is er door het 
Ministerie van Landbouw aangegeven dat er geen enkele andere mogelijkheid is dan stoppen met hun 
bedrijf Dit omdat zij piekbeloster én PASmelder zijn.

4. In uw coalitieakkoord staat dat er geen gedwongen beëindigingen zullen plaatsvinden in Flevoland. 
Ook heeft u aangegeven in beeldvormende sessies dat gedwongen beëindigingen niet aan de orde 
en niet nodig zijn; het traject aan de Noordkant van Flevoland is voldoende om de doelen te halen, 
zo gaf u aan. Het gebiedsplan was toch gericht op de bedrijven die zich dicht bij het Naturo2000 
gebied Weerribben/Wieden bevinden? Hoe verklaart u desondanks dan de ontstane situatie? In 
hoeverre is het in overeenstemming met het Provinciale gebiedsplan stikstof, dot deze ondernemer 
in de gemeente Dronten als ongewenste piekbelaster wordt beschouwd?

3. Heeft u voordat dit bericht in de media is verschenen (medio augustus) al contact gehad met 
betrokkenen? Zo ja? Waaruit bestond dat contact? Zo nee? Was u al eerder bekend met de 
problematiek?



5.

6.

Heeft u al contact gehad met LNV hierover? Zo ja. Wat heeft dot opgeleverd?7.

8.

Antwoord:
Wij zijn in gesprek met het ministerie van LNV en er heeft een gezamenlijk gesprek plaatsgevonden 
met de familie Grin, waarbij zij zoeken naar oplossingen.

Waarom ontbreekt Flevoland op de landelijke website
https://www.aonpakstikstof.nl/aanpokpiekbelasting/ondersteuning ?

Antwoord:
Op dit moment zijn in Flevoland geen aanvullende generieke regelingen van kracht aanvullend op 
de Rijksregelingen.

Antwoord:
Provincie Flevoland gaat uit van vrijwilligheid. Gedwongen onteigening past hier niet in. Dit is ook 
de Flevolandse inzet richting het Rijk, maar het Rijk kan een andere afweging maken. Wij zetten 
ons in om oplossingen te vinden voor de PAS problematiek.

Zijn er mogelijkheden voor deze PAS-melder om alsnog een vergunning te krijgen? Bijvoorbeeld 
door minder depositie en compensatie?

Wot gaat u doen om eventuele gedwongen onteigening te voorkomen? Welke inspanningen 
onderneemt GS / Provincie Flevoland om dit gezonde bedrijf toekomst te geven in Flevoland?

Antwoord:
De legalisatie van de PAS-melders ligt primair bij het Rijk. Als provincie zetten wij ons in voor een 
oplossing voor alle bedrijven die ten tijde van de PAS te goeder trouw hebben gehandeld en 
momenteel onzekerheid ervaren als gevolg van de PAS-uitspraak van de Raad van State. Waar 
mogelijke kansen voor legalisatie van PAS-melders zich voordoen zal de provincie hierop acteren. 
De provincie is in gesprek met deze PAS melder om de mogelijkheden in hun specifieke geval 
verder te onderzoeken. Hierbij stemmen we af met het Rijk.

Op 12 juni 2023 is de Rijksaanpak piekbelasters van start gegaan. Deze aanpak is aanvullend op de 
bestaande Rijksaanpak stikstof. Het bedrijf van de familie Grin voldoet aan de door het Rijk 
opgestelde definitie die het Rijk hanteert voor bepaling van piekbelaster. Wij zijn samen met het 
ministerie van LNV met de familie in gesprek om oplossingen te verkennen.
Op meerdere plekken in Flevoland kunnen individuele bedrijven zijn, die volgens de normering en 
definitie van het Rijk te duiden zijn als piekbelaster in het kader van de Rijksregeling. Dit omdat 
hun stikstofuitstoot van invloed Is op een of meer van de stikstofgevoelige Natura2000 gebieden 
zoals WiedenWeerribben {inclusief Rottige Meente en Brandemeer), de Veluwe, Rijntakken en het 
Naardermeer.

Provincie Flevoland
Voor de rest van de provincie hebben we een generieke opgave geformuleerd in de FAS, waarbij 
de invulling en uitvoering om deze opgave te kunnen realiseren de komende tijd verder uitgewerkt 
worden in het Flevolands Programma Landelijk Gebied.


